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Správa
 o činnosti Pozemkového spoločenstva urbárskych a spoločenských lesov

v ANDREJOVEJ za rok 2022

Vážení členovia Pozemkového spoločenstva, vážení prítomní hostia !

V úvode hodnotiacej správy mi dovoľte, aby som Vás privítal na dnešnom zasadnutí
Zhromaždenia a oboznámil Vás s činnosťou nášho Pozemkového spoločenstva počas roka
2022.

 Ani sme sa nenazdali – skončil sa rok 2022 a k nemu patrí symbolické ,,obzretie sa,,
alebo ak sa to niekomu viac páči, tak bilancovanie.

V priebehu uplynulého roka sme spolu veľa pozitívneho dokázali a  týmto úprimne
ďakujem za odvedenú prácu všetkým, ktorí priložili ruku k dielu a tým sa pričinili o úspešné
splnenie úloh v roku 2022.

            Po ostatných pandemických rokoch, ktoré sú za nami, sme aktuálne svedkami
nastupujúceho útlmu v drevárskom priemysle.  Hlavným faktorom tejto recesie je narastajúca
inflácia v Európe a nástup súčasnej energetickej krízy, ktorá je spojená s ruskou agresiou na
Ukrajinu. Hlavným dôvodom vzniku tejto energetickej krízy sú obavy z obmedzenia alebo
zastavenia dodávok ruského plynu do Európy, čo spôsobilo vysoký dopyt najmä po
palivovom dreve. Obyvatelia sa potrebujú zásobiť drevom pred zimnou vykurovacou sezónou
a mnohí ho nakupovali aj do zásoby z obavy pokračovania energetickej krízy. V dôsledku
týchto skutočností rástli ceny aj menej kvalitného dreva na trhu.

Hospodárenie Pozemkového spoločenstva bolo v r. 2022 podstatne ovplyvnené týmito
skutočnosťami, ale aj pohyblivými cenami jednotlivých sortimentov drevín na trhu v priebehu
roka.
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Pestovateľská činnosť :
 Obnova lesa - v roku 2022 sme obnovnú ťažbu dreva realizovali v rozpracovaných
 porastoch podrastovým hospodárskym spôsobom s výskytom prirodzeného zmladenia
dreviny BK   na ploche 2,00 ha. Na tejto ploche bolo následne aj v LHE odevidované
prirodzené zmladenie dreviny BK. Plochy, na ktorých došlo k stratám na zalesňovaní
vplyvom sucha, boli opakovane zalesnené drevinou SC na ploche 0,24 ha  (600 ks).

Čistenie plôch od  zvyškov po ťažbe -  sme vykonali na ploche 1,80 ha formou
samovýroby palivového dreva zo zvyškov po ťažbe.

Prerezávky v MLP sme vykonali na ploche 3,79 ha.

Všetky práce súvisiace s pestovaním lesa ako aj fungovaním spoločenstva boli
financované z vlastných zdrojov – z predaja drevnej hmoty. Nákladové položky budú
prezentované v správe o finančnom hospodárení  Pozemkového spoločenstva za rok 2022.

Ťažba dreva - v roku 2022 sme vykonali obnovnú ťažbu  v rozpracovaných porastoch
s výskytom prirodzeného zmladenia dreviny BK ( v lokalite Zvezlo a Jatník), ďalej obnovnú
ťažbu za účelom vytvorenia podmienok pre prirodzenú obnovu v lokalite Hradské, výchovnú
ťažbu tzv. prebierky v porastoch vo veku do 50 a nad 50 rokov rokov (v lokalite Zvezlo
a Jatník) a  náhodnú kalamitnú ťažbu (v lokalite Zvezlo a Hradské).

Celková ťažba bola 1 264,95  m3   z toho 647,97 m3 boli dodávky odberateľom

                                                                        616,98 m3 bolo použitých na výrobu

                                                                       palivového dreva

(v porovnaní s rokom 2021 bola celková ťažba dreva o 166 m3 nižšia a s rokom 2020
o 218 m3 nižšia).

Vyhodnotenie  ťažby dreva:   - obnovná ťažba                                        662,22 m3

                                                    - prebierky do 50 rokov                           508,38 m3

- prebierky nad 50 rokov                           31,80 m3

                                                    - NŤ – kalamita v OÚ,VÚ                         62,55 m3
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Vyhodnotenie dodávok dreva (647,97 m3):

(obnovná ťažba 540,42 m3) - guľatina III.A/B,C-BK  209,90 m3, III.A,B,C JD+BO 49,15 m3

                                                  vláknina BK,HB  272,09 m3,  CS+BO 9,28 m3

 (prebierky VÚ-50 51,60 m3)  -   vláknina BK,BR (spolu: 51,60 m3)

(NŤ-kalamita v OÚ,VÚ 55,95 m3)  - III.B BK 0,70 m3, III.B/C JS 6,26 m3, III.C OS 5,85 m3,

 vláknina JD+OS 30,56 m3

Vyhodnotenie výroby palivového dreva :

- celkom bolo na výrobu paliva použitých 616,98 m3 dreva /1 028,3 prm

(dodávateľsky 378 m3/630 prm, vlastná výroba 182,40 m3/304 prm,
vláknina v dĺžkach 56,58 m3/94,30 prm)

 (v porovnaní s rokom 2021 (394,60 m3) bolo na palivo použitých o 222,38 m3/371
prm viac )

Ostatné vykonané práce - v roku 2022

Výbor pozemkového spoločenstva v roku 2022  zasadal celkovo 4x. Na všetkých
zasadnutiach výboru sa zúčastnila celá DR. Výbor na svojich zasadnutiach prehodnocoval
plnenie plánu úloh na rok 2022 a zaoberal sa otázkou finančného hospodárenia.

           Platnosť PSoL bola na roky  2013-2022, takže v roku 2022 sme boli v 10. roku
platnosti PSoL.  To znamená, že  v našom PS sa  v roku 2022 uskutočnila obnova PSoL  -
vyhotovovateľom PSoL  SLS, a.s. Banská Bystrica , ktorá  vykonala obnovu na celom LHC
Komárov, kde patrí aj naše PSUaSL.

V mesiaci august sme na LC Zvezlo opravili najviac poškodené úseky LC
vyspravením výtlkov  a odplavených častí vozovky makadamom. Upravili sme krajnice,
vyčistili sa zanesené priekopy a priepusty a odstránili sa náletové dreviny z okrajov lesnej
cesty.

Na lesnej ceste v  Jatníku sme  vyčistili  zanesené priepusty. Na niektorých úsekoch sa
zhotovili nové priekopy, aby sa odviedla zrážková voda z cesty.
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Rok 2023 pre nás začal v znamení kalamity v našich lesoch, ktorá vznikla v dôsledku
činiteľov – daždivé počasie, náhly pokles teplôt, prechod do sneženia a vznik námrazy na
stromoch +vietor. Najviac poškodené sú porasty v lokalite Zvezlo – ľavá strana. Kalamity
v lesoch boli, sú a budú. Raz poškodí stromy vietor, inokedy sneh. Nie vždy sa však stretneme
s takým množstvom polámaných a vyvrátených stromov, aké za sebou zanechala snehová
a následne vetrová kalamita z tohtoročnej zimy. Odhadovaný objem je cca 670 m3
(Ihl 310 m3, List360 m3). Stratégia PS je samozrejme spracovať kalamitné porasty v čo
najkratšom čase v zmysle platnej legislatívy.

V roku 2023 budeme mať periodickú protipožiarnu kontrolu zo strany Okresného
riaditeľstva HaZZ v Bardejove. Aj z týchto dôvodov budú práce zamerané na spracovanie
kalamity v smrečinách a hygienu v porastoch, kde sa vykonáva obnova lesa.

Čo čaká PS v budúcnosti a čo mu zaželať. Predovšetkým stabilitu. Bez tej sa nedajú
robiť dlhodobé rozhodnutia.

V najbližšom období nás čakajú výzvy, s ktorými sa musíme vyrovnať. Ide aj o to, aby
sa PS zapísalo do povedomia verejnosti, ako zodpovedný správca lesného majetku
jednotlivých vlastníkov lesa.

Verím, že PS má pred sebou aj napriek všetkým problémom aj úspešnú budúcnosť.

Ďakujem za pozornosť.

V Andrejovej  29.4.2023                               Ing. Vladimír Jurek

                                                           predseda Pozemkového spoločenstva
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